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 שלום ושבוע טוב

ניהל  נירל, ניר ונועה ברנס. לתושבי הצפון עם נפילתם של שני חברי קיבוץ אורטייחוד לכולנו וב השבוע שחלף היה שבוע קשה

   ילדיהם ועם קיבוץ אורטל.. ליבנו עם את ענף הלול של הקיבוץ ונועה עבדה בענף המטעים

 

 יונים בוועדות הכנסת:ד 

  "בקשתנו  בעקבות  . בדיונים על החוקבשבוע שעבר הייתה התקדמות משמעותית  –"מה שטוב באירופה טוב לישראל

בין משרד הבריאות למשרד מספר ישיבות,  התקיימו  חומרי ההדברה מותרים בדבר  להגיע להסכמותבוועדה 

 לקביעת דרכים מפתובמסגרתם סיכמו  המשרדים על מסמך הבנות בנושא " בה גם אנחנו השתתפנו,  החקלאות,

 טיוטתומפרט את שלושת השלבים של המתווה.  מסביר. המסמך "מעובדת צמחית בתוצרת הדברה חומרי שאריות

כמו  . בנוגע לשלב הראשון של המתווה יעוגנו בחוק סכמותהשהכך  ,החוק שונתהוהצעת המסמך אושרה ע"י הצדדים 

 בסיומם של .מחייבמפת הדרכים יהיה מסמך  שמסמךבמטרה  לפעולכן פנה יו"ר הוועדה ח"כ יוני משריקי לצדדים 

, החוק בהקראה האחרונה של  )בישיבה שלישית השבוע(  ביום חמישי החלו  ישיבות של וועדת בריאות בכנסת שתי

וזאת כדי שהייעוץ המשפטי יוכל   וככל הנראה יסתיימו היום ימשיכו היום צבעותהה. עמודים 81  שנפרס על פני

בהמשך נפרסם עדכון בדבר החוק  להתכונן להבאת החוק לקריאה שניה ושלישית עוד במושב הנוכחי של הכנסת.

והשינויים שהצלחנו לעשות בהצעת החוק שאמור להיות מאושר ע"י מליאת הכנסת להגנה על בריאות הציבור )מזון( 

 .ולהבטיח בטחון המזון ובריאות הציבור  המקורית במטרה להגן על חקלאות הצומח במדינת ישראל

  ההחלטות האחרונות בנושא מחירי המים והשפעתן על יציבות משק המים -ועדת המשנה לפיקוח על משק המים 

על רקע דיווחים על התערבות שר האנרגיה ועדת המשנה של ועדת הכלכלה, בראשותו של ח"כ זאב אלקין, קיימה דיון  –

חזי ליפשיץ מנהל רשות המים, הודיע בוועדה . על פרויקטים במשק המים ובמיתון העלייה במחיר המים והשלכותי

השתתף מנכ"ל משרד למתן את העליה. בדיון  ונעשים מאמצים 5-6%שככל הנראה בינואר מחירי המים יעלו בין 

בדבריו, ציין המנכ"ל את תמיכתו בחקלאות והחשיבות בהוזלת האנרגיה, עו"ד יוסי דיין, שגם חבר במועצת רשות המים. 

השאלה שיעשה ככל יכולתו למתן את העלייה במחיר המים. ואמר  באוקטובר 7-מחיר המים לחקלאים במיוחד לאור ה

העיקרית מקור המימון להוזלה. המנכ"ל ציין שהמקור התקציבי צריך להיות במימון המדינה ולא על חשבון האזרח 

בתקופה כל כך מורכבת  של חברת מקורות דבידנדיםבדיון גם דברו על חלוקת הוהעלאת מחיר המים לשוק הביתי. 

החקיקה לא תקודם או שיקום קול צעקה  - מקור תקציבי "אם לא יהיהסיים את הדיונים בהצהרה יו"ר הוועדה  . וקשה

  ".של הצרכן הביתי. המדינה חייבת לסייע לחקלאים וצריך להכניס את היד לכיס

  ח"כ מיקי לוי, יו"ר הוועדה קיים דיון  – 2024דוח שנתי  -הפיקוח על המחירים בענף המזון  -הוועדה לביקורת המדינה

 חוק סימון ארץ מקורכי   להזכיר, אך ניצלתי אותו המשך בנושא. הדיון כמעט ולא עסק במחירים של התוצרת החקלאית

יוקר והורדת המכס בשינוי  של הייבוא  חוסר היעילותציינתי את הנתונים שהתפרסמו בדבר  וכן נאכף כראוי אינו 

 המחיה.  
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  בפגישה השתתפו אלי נפגשנו השבוע עם ח"כ ששון גוואטה בנושאים הקשורים למועצה אזורית מעלה יוסף.  –מעלה יוסף

 מזכ"ל תנועת המושבים ויו"ר התאחדות חקלאי ישראל ויוני דמרי -יו"ר הוועדה החקלאית של המועצה, עמית יפרח  –אליהו 

הנושא הראשון שעלה הוא שינוי ההגדרה של מעלה יוסף, בכדי להיות מוכר רכז חקלאות של תנועת המושבים ואילנה.  -

אנו . (מים שפירים מהתעריף הקיים למ"ק ₪ 0.32-)התעריף של אזור נעדר חלופה נמוך ב כנעדר חלופה בעניין תעריפי המים

(. אנו 27אז נכנס תיקון  2017השנים )שש שנים, מאז  נצליח לתקן את האפליה רבת גוואטה ששוןח"כ מקווים שבסיועו של 

 מודים לח"כ גואטה על מעורבותו ופעילותו הרבה בתחום החקלאות. 

 

  רביעי קיימנו פגישת עבודה עם שר החקלאות ובטחון המזון ח"כ אבי ביום  - החקלאות ובטחון המזון פגישת עבודה עם שר

.  יו"ר וועדת הנגביו"ר מים לישראל, ואורי נעמתי  ,בישיבה נכחו גם איתן ברושי .המיםהחוק לתיקון חוק דיכטר בנושא קידום 

 ,נרתם לקדם את החוק יחד איתנו ועם קבוצה של חברי כנסתיכטר דח"כ אבי וביטחון המזון  ששר החקלאותשמחים אנחנו 

למרות שהדיון הראשון בוועדת כלכלה יתקיים  ,לצערנו גורמי הייצור.מתוך הבנה של המשמעות הגדולה של הקטנת העלות של 

 נפעלבמהלך הפגרה של הכנסת ( יעלה לקריאה ראשונה במושב הזה )שמסתיים בעוד שבועייםבזמן הקרוב, החוק עצמו לא 

להעביר את  נצליחפגרה הכנסת מה חזרתשעם  במטרה להגיע להסכמות עם הגורמים השונים הקשורים לנושא זה  בכדי

 קריאות במליאת הכנסת. 3-החוק ב

 

 השבוע מספר נהלים חשובים ואנו מביאים לכם פה גם ההשקעות פרסמה  מנהלת :נהלים שפורסמו על ידי משרד החקלאות

 -באמצעות מערכת התמיכות המרכזית של משרד החקלאות ) להגשהאת הנהלים. חלקם פורסם להערות הציבור וחלקם פורסם 

  .(מערכת ה"תאנה"

  משרד החקלאות וביטחון המזון ומשרד האוצרבסיכום בין  – בהשקעות בענף החקלאות הימיתנוהל לתמיכה  

, לאור הורדת המכס בחקלאות הימית כי יש לתמוך  בסיכום נקבע. תמיכה בענף החקלאות הימית הוחלט על  2022-ב

התקציב המיועד  .איכות למאכל, שאינם אמנון, קרפיון ובורי, כגון: דניס, ברמונדי, בס, לברק, מוסר ואחריםעל דגי 

 5,500מלש"ח. תמיכה זו תינתן באופן פרופורציונאלי לטון משווק, לפי  9.63עומד על  2024לנוהל התמיכה לשנת 

חון המזון בשיעור מענק של משרד החקלאות וביט לטון, במונחי השקעה מוכרת. תקציבי ההשקעות יועמדו על ידי ₪

)לצפייה . 30.9.2024 -עד ליום ה 14.7.2024 -יום ההמניתן להגיש בקשות לתמיכה במסגרת נוהל זה החל .  %50עד 

 בנוהל(

  בעקבות מתקפת הטרור הרצחנית של חמאס על מדינת  – לתמיכה בהשקעות הון בחקלאות בחבל תקומהנוהל

חברתי של חבל תקומה )יישובי –, התחייבה ממשלת ישראל לפעול לשיקום ופיתוח כלכלי2023באוקטובר  7-ישראל ב

מנהלת תקומה, לפרסם מסלול  על משרד החקלאות וביטחון המזון, בשיתוףהממשלה הטילה  במסגרת זו  עוטף עזה(.

, המפורסם נוהל התמיכהלצפייה   בחבלבדרך של השקעות הון במשקים  2024מלש"ח בשנת  180בסך סיוע ייעודי 

 .18.7.2024 -המועד האחרון להגשת הערות הציבור הינו יום ה' ה.  הקליקו כאן בשלב זה להערות הציבור

https://drive.google.com/file/d/1AnblRqUtXmODk0C7LU89GKFz7mbmCrqT/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1AnblRqUtXmODk0C7LU89GKFz7mbmCrqT/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1gCYdxoCRsVCGR_NW8Il92J319hqKCFZL/view?usp=sharing
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 משרד החקלאות וביטחון המזון והמשרד   – נוהל לתמיכה בהקמת מתקנים מרכזיים לטיפול בפסולת חקלאית

באמצעות תמיכה בהקמת  להגנת הסביבה מקדמים את הסדרת הטיפול בתוצרי הלוואי של משקים חקלאיים

מלש"ח לשנים  42.5תקציב נוהל התמיכה עומד על . איתיים לאיסוף וטיפול בפסולת חקלתשתיות למערכים מרכז

ניתן להגיש בקשות  .הקליקו כאן לצפייה בנוהל  מלש"ח. 15-עומד על כ 2024, אומדן התקציב לשנת 2026-2024

 .30.9.2024 -עד ליום ה 14.7.2024 -לתמיכה במסגרת נוהל זה החל מיום ה

  

  המבקשים לחקלאים מאפשר הנוהל - עופות למחסני זרים עובדים להעסקת היתר למתן המלצה קבלת בענייןנוהל 

 ידי על תבחן אשר להיתר המלצה למתן מקוונת בקשה להגיש 2024 לשנת עופות חיסון לצורך ים/זר ים/עובד להעסיק

 לנוהל בהתאם המינים רשימת על נמנה העוף שמין לכך בכפוף תינתן המשרד המלצת .וההגירה האוכלוסין רשות

 לכלל תוקצה אשר הזרים העובדים כמות פי שנקבע בכל תת ענף כמפורט בנוהל.כ המזכה העופות לכמות ובכפוף

 למייל, 21/07/2024 ליום עד להגיב ניתן, לב שימו. זרים עובדים 330-כ תהיה 2024 בשנת המבקשים

hisonim@moag.gov.il 

 

ישובו לביתם ותושבי הישובים שפונו ושהחטופים ומקווים ומאחלים לשקט ולרוגע  והדרום כולנו מסתכלים לעבר הצפון 

  והשקט ישרור שוב במדינה האהובה שלנו. 

 דורמן   אורי                                                                                                                                    

                                                           

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל        

 

 

 התאחדות חקלאי ישראל יו"ר -עמית יפרח  :עתקה

https://drive.google.com/file/d/1xg1PgZ0Q5Vsgs_pEI2HP9Isk7zNOC_C5/view?usp=sharing
https://www.gov.il/he/pages/foreignworkerspoultry2024?utm_source=go.gov.il&utm_medium=referral
mailto:hisonim@moag.gov.il

